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Je velmi dobře, že o debatování se zajímá i česká psychologie. Jde o svým způsobem velmi 

jednoduchou metodu s obrovským potenciálem nejen ve vztahu ke kritickému myšlení, které 

diplomandka zkoumá. Je možné, že dosavadní nezájem psychologie i pedagogiky tkví mj. 

v názoru, že se dospívající tímto postupem učí obhájit cokoli. Vítám tedy tuto práci jako 

začátek dalších zkoumání.  

V literárně přehledové částí pojednává autorka relevantní součásti tématu: tedy adolescenci, 

kritické myšlení a debatování. Postupuje střídmě, využívá zejména tuzemskou  literaturu 

(pokud jde o adolescenci a kritické myšlení, jsou české zdroje dostačující), pro oblast 

debatování prostudovala i zahraniční zdroje. Shledal jsem, že diplomandka odkazuje 

korektně. Píše jasně a srozumitelně.  

V empirické části srovnává tři skupiny probandů: ne-debatéry, začínající debatéry a zkušené 

debatéry. Práce je patrně součástí širšího projektu (Evaluations), i když jsem zcela 

nepochopil, zda byla použita identická metodologie a metodika nebo v Česku došlo 

k modifikacím. Prosím rovněž o vysvětlení podílu diplomandky na sběru materiálů, jejich 

hodnocení a zpracování. Nebylo mi zcela zřejmé, zda podklady sbíraly ženy (str. 39, jde o tři 

členky týmu Evaluations, nebo A. Čechová myslí sebe a vedoucí práce dr. Krejčovou?), sama 

autorka, nebo autorka jen sebraná data analyzovala? Použité metody (esejistické zpracování 

dvou témat: Kiosek a Imigranti) vyžadovalo velmi pečlivé a erudované zpracování. 

Diplomandka se podílela na vytvoření kritérií pro hodnocení (viz příloha 6). Vzorek probandů 

je přiměřený pro diplomovou práci. Diskuse se poměrně značně věnovala technikáliím, 

očekával bych širší věcnou diskusi vztaženou k jiným výsledkům týkajícím se této 

problematiky. 

 

Závěr: Předložená práce splňuje požadavky kladené na diplomovou práci na katedře 

psychologie FFUK v Praze a doporučuji, aby se stala předmětem obhajoby.  

Doporučuji hodnocení velmi dobře. 
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